

မေးလေ့မေးထရှိသော မေးခွန်းများ

သစ်တောပြန်လည်ထူထောင်ရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးရေး နှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု စီမံကိန်း(FREDIP)

၁။ မည်သည့် အဖွဲ့အစည်းက အကောင်အထည်ဖော်မည်နည်း။

သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး ဝန်ကြီးဌာန(MONREC)သည် စီမံကိန်းကိစ္စ အဝဝကို တာဝန်ယူရမည် ဖြစ်ကာ ၎င်းလက်အောက်ရှိ သစ်တောဦးစီးဌာန(FD)သည် အကောင်အထည်ဖော်မည့် အဖွဲ့အစည်း ဖြစ်ပါသည်။

၂။ ကမ္ဘာ့ဘဏ်က ထောက်ပံ့ပေးမည့် မျှော်မှန်း(ဖြစ်နိုင်သော) ဘဏ္ဍာငွေ ပမာဏ နှင့် စီမံကိန်းကာလဆိုတာ ဘာလဲ။

ကမ္ဘာ့ဘဏ်သည် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ခန့်မှန်း သန်း ၁၂၀ ခန့်ကို အနိမ့်ဆုံးသော အတိုးနှုန်း ထားဖြင့် ချေးငွေအဖြစ်ပေးမည်ဖြစ်သည်။ စီမံကိန်းသည် ထောက်ပံ့ငွေရရှိရန် ဆော်ဩနိုင်မည့် ပလက်ဖောင်းတစ်ခုလည်း ဖြစ်လာမည်။ အပိုထောက်ပံ့ရန်ပုံငွေကိစ္စအား ရန်ပုံငွေ မတည် ပေးသည့် အလှူရှင်နိုင်ငံများနှင့် ဆွေးနွေးဆဲဖြစ်ပြီး လတ်တလောတွင် အတည်မပြုနိုင်သေးပါ။

ဤစီမံကိန်းသည် ၆ နှစ်ကြာ ဆောင်ရွက်မည့် စီမံကိန်းဖြစ်ပါသည်။ ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇူလိုင်လမှ စတင်ကာ ၂၀၂၇ ခုနှစ် ဇွန်လတွင် ပြီးဆုံးမည်ဟု မျှော်မှန်းထားပါသည်။

၃။ စီမံကိန်း၏ ဖွံ့ဖြိုးမှုဆိုင်ရာ ရည်မှန်းချက်သည် ဘာဖြစ်ပါသလဲ။

စီမံကိန်း၏ ဖွံ့ဖြိုးမှုဆိုင်ရာ ရည်မှန်းချက်သည် “မြန်မာနိုင်ငံတွင် စီမံကိန်း ဆောင်ရွက်မည့် ဒေသများရှိ ဒေသခံပြည်သူများအတွက် သစ်တောများမှ ရရှိမည့် အကျိုးကျေးဇူးများ ပိုမိုတိုးပွားလာစေရန် နှင့် ရေရှည်တည်တံ့စေသည့် ပြည်သူလူထု ပူးပေါင်းပါဝင်သော သစ်တောစီမံအုပ်ချုပ်မှု ပိုမိုတိုးတက်ကောင်းမွန်လာစေရန်” ဖြစ်သည်။

အဆိုပြုစီမံကိန်းသည် သစ်တောကို မှီခိုနေကြရသည့် ဒေသခံပြည်သူများအတွက် အကျိုး ကျေးဇူးတိုးပွားစေရန် ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်သော သစ်တောအုပ်ချုပ်လုပ်ကိုင်မှု ပိုမို ကောင်းမွန် လာစေရေးကို အထူးအလေးပေး ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်သည်။ ၎င်းသည် မြန်မာ့စီးပွားရေး နှင့် ကျေးလက်နေပြည်သူများအတွက် သစ်တောများသည် အဓိကအခန်းကဏ္ဍမှ ပါဝင်လျက်

ရှိသည်ကို အသိအမှတ်ပြုကာ သစ်တောများသည် ငြိမ်းချမ်းရေး၊ အားလုံးပါဝင်မှု စသည့် နိုင်ငံ၏ ကြီးမားသောရည်မှန်းချက်များနှင့်လည်း ချိတ်ဆက်လျက် ရှိသည်ကို ဖော်ပြနေပါသည်။

၄။ စီမံကိန်း ဦးစားပေးအရာများ(ဧရိယာများ)ဆိုသည်မှာ အဘယ်နည်း။

စီမံကိန်းသည် အောက်ဖော်ပြပါ လုပ်ငန်းဆောင်တာ အမျိုးအစားများကို ထောက်ပံ့ပေးမည် ဖြစ်သည်- ဒေသခံပြည်သူအစုအဖွဲ့ပိုင် သစ်တောလုပ်ငန်း(CF)၊ ဒေသခံပြည်သူအစုအဖွဲ့ပိုင် သစ်တောလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းမှုလုပ်ငန်းများ(အသုံးပြုသူများအဖွဲ့များအား လှည့်ပတ်ရန်ပုံငွေ ထောက်ပံ့သည့် အစီအစဉ်တည်ထောင်ထားရှိကာ ပံ့ပိုးခြင်းဖြင့်)၊ ရေရှည် တည်တံ့စေမည့် စီးပွားရေးသစ်တောစိုက်ခင်းများ တည်ထောင်ရာတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမည့် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍအတွက် လုပ်သာကိုင်သာသော အခြေအနေကောင်းများ ဖန်တီးနိုင်ရန် ပံ့ပိုးပေးခြင်း၊ သဘာဝအခြေခံ ခရီးသွားလုပ်ငန်းနှင့် သဘာဝထိန်းသိမ်းရေးနယ်မြေများအား အထောက်အပံ့ပေးခြင်း၊ သစ်တောဦးစီးဌာနအတွက် အဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာ အားကောင်းစေခြင်း။

စီမံကိန်းလုပ်ငန်းဆောင်တာများမှ တိုက်ရိုက်အကျိုးခံစားရရှိရန် ရည်ရွယ်ထားသူများတွင် အသုံးပြုသူများအဖွဲ့များ၊ စီမံကိန်းဆောင်ရွက်ရန် လျာထားသည့် သဘာဝထိန်းသိမ်းရေးနယ်မြေ အနီးအနားတွင် နေထိုင်ကြသော ဒေသခံများ နှင့် သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍ အလိုက် အစိုးရဌာနဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများ ပါဝင်ပေသည်။ သွယ်ဝိုက်အကျိုးကျေးဇူးများသည် သစ်တောများမှ ပေးသော ပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ ဝန်ဆောင်မှုများ ပိုမိုကောင်းမွန်လာစေခြင်းဖြင့် တောင်သူလယ်သမားများ၊ ကျေးလက်နေရပ်ရွာလူထု၊ ပြည်ထောင်စု နှင့် ဒေသဆိုင်ရာ အစိုးရ များ၊ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ (လုပ်သာကိုင်သာရှိသော အနေအထားအား သွယ်ဝိုက်ဖန်တီး ပေးခြင်းဖြင့်)၊ နှင့် တန်ဖိုး ကွင်းဆက် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမှုမှ ပိုမိုရရှိလာမည့် အခွန်ဘဏ္ဍာငွေများမှတစ်ဆင့် အစိုးရ ဘဏ္ဍာ ရငွေများ ဆီသို့ စီးဆင်းသွားပေမည်။

အဆိုပြုစီမံကိန်းသည် မြန်မာနိုင်ငံသစ်တောများ ပြန်လည်တည်ထောင်ရေး စီမံကိန်း (MRRP) တွင် ဖော်ပြထားသည့်အတိုင်း မြန်မာနိုင်ငံတွင် သစ်တောပြုန်းတီးခြင်းနှင့် သစ်တော အဆင့်အတန်း ကျဆင်းခြင်းအား ကာကွယ်နိုင်စေမည့် မြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ သစ်တော ကဏ္ဍဆိုင်ရာ အဓိကရည်မှန်းချက်များကို အထောက်အပံ့ပေးနိုင်ရန် ဒီဇိုင်းဆင်ရေးဆွဲ ထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။ သစ်တောများပြန်လည်ထူထောင်ရေးအား အားထည့်လုပ်ဆောင်နေစဉ် မှာပင် စီမံကိန်းသည် ဒေသခံပြည်သူ အစုအဖွဲ့ပိုင်သစ်တောလုပ်ငန်းများ နှင့် ဒေသခံပြည်သူ

အစုအဖွဲ့ပိုင်သစ်တောလုပ်ငန်းများဆိုင်ရာ လှည့်ပတ်ရန်ပုံငွေ တည်ထောင်ခြင်း၊ ဒေသခံပြည်သူ အစုအဖွဲ့ပိုင်သစ်တောလုပ်ငန်းများကို အခြေခံသည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် စေခြင်း၊ သဘာဝထိန်းသိမ်းရေးနယ်မြေများ အတွင်း နှင့် အနီးဝန်းကျင်တွင် ရပ်ရွာလူထု အခြေပြု သဘာဝအခြေခံခရီးသွားလုပ်ငန်း အပါအဝင် သဘာဝအခြေခံ ခရီးသွားလုပ်ငန်းများကိုလည်း ပံ့ပိုး ဆောင်ရွက်ခြင်း နှင့် စီးပွားရေးသစ်တောစိုက်ခင်းများ တည်ထောင်ရာတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမည့် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍအတွက် လုပ်သာကိုင်သာသော အခြေအနေကောင်းများ ပံ့ပိုးလုပ်ဆောင်ခြင်းဖြင့် ဒေသခံပြည်သူများအတွက် အလုပ်အကိုင်နှင့် စီးပွားရေး အခွင့်အလမ်းများ ပိုမိုတိုးမြှင့်ရရှိစေရန် ရည်ရွယ်သည်။

၅။ ပထဝီဝင်အနေအထားအရ စီမံကိန်းနေရာများသည် မည်သည့်နေရာဒေသတွင် တည်ရှိပါသလဲ။

ပထဝီဝင်အနေအထားအရ စီမံကိန်းသည် ဒေသခံပြည်သူအစုအဖွဲ့ပိုင် သစ်တောလုပ်ငန်းများ တည်ထောင်ရန် အလားအလာ အများဆုံးရှိသည့် (MRRP လျာထား သတ်မှတ်ချက်များအရ) နေရာများတွင် ဆောင်ရွက် သွားမည်။ မြေယာနှင့်သစ်တော အသုံးပြုမှု၊ ပိုင်ဆိုင်မှုများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အထိအခိုက်မခံသည့် အနေအထားတွင် စီမံကိန်းသည် ပဋိပက္ခဖြစ်ပွား နေခြင်းမရှိသော၊ ပဋိပက္ခ ဖြစ်ပွားလာဖွယ် မရှိသော နေရာများ တွင်သာ စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သည်။

စီမံကိန်းသည် ဧရာဝတီ၊ ပဲခူး၊ မကွေး၊ မန္တလေး၊ စစ်ကိုင်း တိုင်းဒေသကြီးများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ၊ နေပြည်တော် တို့တွင် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး အဆိုပါ ဒေသကြီး များရှိ ဒေသခံပြည်သူအစုအဖွဲ့ပိုင်သစ်တောလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေကြသည့် စုစုပေါင်း မြို့နယ် ၁၀၀ နီးပါးခန့် နှင့် သဘာဝထိန်းသိမ်းရေးနယ်မြေ ၁၀ ခု အထိ အထောက်အပံ့ ပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။

ဒေသခံပြည်သူအစုအဖွဲ့ပိုင်သစ်တောလုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခြင်းကို (၁) ဒေသခံပြည်သူအစုအဖွဲ့ပိုင် သစ်တောလုပ်ငန်းများ တည်ထောင်ရန် အလားအလာ အများဆုံး ရှိသည့် (MRRP လျာထား သတ်မှတ်ချက်များအရ)၊ (၂) ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးမှုဆိုင်ရာ ဆင်းရဲမှု အညွှန်းကိန်းအရ ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှု အမြင့်ဆုံးဖြစ်သော နှင့် (၃) ထင်းလောင်စာ ထုတ်ယူမှုကြောင့် တောအတန်းအစားကျဆင်းမှု ဖြစ်နေသည့် အလေးပေးကာကွယ်ရမည့်နေရာများဟု ခန့်မှန်း

ထားသည့် မြို့နယ်များတွင် အစပြုဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကာ တဖြည်းဖြည်းချင်း တိုးမြှင့် လုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ပြီး စီမံကိန်း ပြီးဆုံးသည့်ကာလတွင် တိုင်းဒေသကြီးအသီးသီးရှိ ဒေသခံပြည်သူ့အစုအဖွဲ့ပိုင် သစ်တော လုပ်ငန်း တည်ထောင်ရန် အလားအလာရှိသော မြို့နယ်အားလုံးကို လွှမ်းခြုံမိမည်ဖြစ်သည် (ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားနေသော မြို့နယ်များမှအပ)။

၆။ စီမံကိန်းသည် ဒေသခံပြည်သူများ၏ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းမှုလုပ်ငန်းများကို တိုက်ရိုက် မည်သို့မည်ပုံ အကျိုးပြုပါသလဲ။

စီမံကိန်းသည် ဒေသခံပြည်သူ့အစုအဖွဲ့ပိုင် သစ်တောလုပ်ငန်း လုပ်ဆောင်မှုများ (နှင့် သက်ဆိုင် ရာ ဒေသခံပြည်သူ့အစုအဖွဲ့ပိုင်သစ်တောလုပ်ငန်းကို အခြေခံသည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်း များ) နှင့် ရပ်ရွာလူထုအခြေပြုသော သဘာဝအခြေခံ ခရီးသွားလုပ်ငန်းများကို အထောက်အပံ့ ပေးခြင်းဖြင့် ဒေသခံပြည်သူများအတွက် ရေရှည်တည်တံ့စေမည့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းမှု လုပ်ငန်းများကို တိုးမြှင့်လုပ်ဆောင်စေနိုင်ရန် ရည်ရွယ်သည်။ ယင်းသည် ရပ်ရွာလူထု/ဒေသခံ ပြည်သူ များအတွက် စိုက်ခင်းတည်ထောင်ခြင်း၊ သဘာဝထိန်းသိမ်းရေးနယ်မြေ အုပ်ချုပ် လုပ်ကိုင်မှု လုပ်ငန်းများ(ဒေသခံများဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားသောအစောင့်တပ်ဖွဲ့အဖြစ်) နှင့် သစ်အချောထည် ထုတ်လုပ်သည့် လုပ်ငန်းစဉ်များတွင် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း တိုးမြှင့်စေရန် ရည်ရွယ်သည်။ အရေးကြီးသည့်အချက်တစ်ခုမှာ စီမံကိန်းသည် အသုံးပြုသူများအဖွဲ့များက တိုက်ရိုက် စီမံခန့်ခွဲမည့် လှည့်ပတ်ရန်ပုံငွေတည်ထောင် ပံ့ပိုးပေးမည် ဖြစ်သည်။ အဆိုပါ အသုံးပြုသူများ အဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင်များသည် ဒေသခံပြည်သူ့အစုအဖွဲ့ပိုင် သစ်တောလုပ်ငန်း တည်ထောင်ခြင်းဆိုင်ရာ ရည်ရွယ်ချက်များနှင့် ကိုက်ညီသည့် သစ်တောထိန်းသိမ်းကာကွယ်ခြင်း နှင့် စီမံအုပ်ချုပ် လုပ်ကိုင်မှုကို ထိခိုက်မှုမရှိသည့် အမျိုးမျိုးသော အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းမှု လုပ်ငန်းများအတွက် ဘဏ္ဍာငွေကြေးထောက်ပံ့ပေးခြင်းကို လက်လှမ်းမီရယူသုံးစွဲနိုင်ကြမည်ဖြစ်သည်။

၇။ စီမံကိန်းသည် ကျား/မ သာတူညီမျှမှုကို တိုက်ရိုက် မည်သို့မည်ပုံ အကျိုးပြုပါသလဲ။

စီမံကိန်းသည် အမျိုးသားနှင့် အမျိုးသမီး များအား အကျိုးများစေသည့် သစ်တောအခြေပြု အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းလုပ်ကိုင်မှုများကို အရေးပါသော ထောက်ပံ့မှုများပေးမည် ဖြစ်သည်။ ယင်းတို့တွင် သဘာဝအခြေခံ ခရီးသွားလုပ်ငန်း အပါအဝင် သစ်တောအခြေပြု အလုပ်များတွင် အမျိုးသမီးများအတွက် အကန့်အသတ်များရှိနေသည်ကို ဖယ်ရှားခြင်း၊ အမျိုးသမီးများ ပိုင်ဆိုင်မှုရရှိနိုင်မှုအပေါ် အတားအဆီးများကို ဖယ်ရှားခြင်း၊ ဆုံးဖြတ်ချက်များ ချမှတ်ရာတွင်

၎င်းတို့ ပါဝင်လာစေခြင်း နှင့် ပြောရေးဆိုခွင့်ရစေခြင်းတို့ ပါဝင်မည် ဖြစ်သည်။ အမျိုးသမီးများ အတွက် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်း ပိုမိုရရှိစေမည့် သင်တန်းပေးခြင်း၊ အရည်အသွေး ဖွံ့ဖြိုးစေခြင်း နှင့် ရပ်ရွာအဖွဲ့အစည်းများတွင် ပိုမိုပူးပေါင်းပါဝင်လာစေခြင်း အပါအဝင် အမျိုးမျိုးသော လုပ်ငန်းဆောင်တာများကို အဓိကလျာထား ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်သည်။

၈။ အဆိုပြုစီမံကိန်း၏ ဆောင်ရွက်မည့် အပိုင်းများက ဘာတွေလဲ။

အပိုင်း ၁ - ထုတ်လုပ်ရေးသစ်တောများအပိုင်းသည် အသုံးပြုသူများအဖွဲ့ ၁၀၀၀ အထိ အသစ် တည်ထောင်နိုင်ရန် ပံ့ပိုးကူညီခြင်း နှင့် လက်ရှိ အသုံးပြုသူများအဖွဲ့ ၂၀၀၀ အထိ ပြန်လည်သက်ဝင် လှုပ်ရှားလာစေခြင်းဖြင့် ဒေသခံပြည်သူအစုအဖွဲ့ပိုင်သစ်တောလုပ်ငန်း ဧရိယာ များ တိုးလာမှုကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်မည် ဖြစ်သည်။ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် ဈေးကွက်သို့ ပိုမိုလက်လှမ်းမီ တင်ပို့ရောင်းချနိုင်ရန် ပံ့ပိုးခြင်း၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများနှင့် အကျိုးတူပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်မည့် အလားအလာတို့ကို ပံ့ပိုးကူညီပေးခြင်းတို့ အပါအဝင် ၎င်းတို့၏ အုပ်ချုပ်လုပ်ကိုင်မှု စီမံချက်များကို အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံ ပေးခြင်း နှင့် ဒေသခံပြည်သူအစုအဖွဲ့ပိုင်သစ်တောလုပ်ငန်းကို အခြေခံသည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်း များကို ပံ့ပိုးခြင်း တို့ လုပ်ဆောင်ရမည်။

အပိုင်း ၂ - အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းမှုလုပ်ငန်းများအတွက် ဒေသခံပြည်သူအစုအဖွဲ့ပိုင် သစ်တောလုပ်ငန်းအပိုင်းသည် အပိုင်း ၁ အောက်တွင် လျာထားသတ်မှတ်ထားသည့် လက်ရှိနှင့် အသစ် အသုံးပြုသူများအဖွဲ့များ (စုစုပေါင်း အသုံးပြုသူများအဖွဲ့ ၃၀၀၀ အထိ) ကို ၎င်းတို့၏ ရိုးရာအသက်မွေးဝမ်းကျောင်းမှုလုပ်ငန်းများ နှင့် ရေရှည်တည်တံ့စေမည့် လုပ်ငန်းအသစ်များ လုပ်ဆောင်မှုကို ပိုမိုကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် စတင် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် အသုံးပြုသူများအဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင်များကို အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းမှု လုပ်ငန်းများအတွက် အသေးစားချေးငွေများ ထုတ်ချေးပြီး အသုံးပြုသူများအဖွဲ့ကိုယ်တိုင် စီမံခန့်ခွဲမည့် လှည့်ပတ်ရန်ပုံငွေ တည်ထောင် ပေးခြင်းဖြင့် ထောက်ပံ့ပေးမည်။ စီမံကိန်းသည် ဆီလျော်ကိုက်ညီသည့် နည်းပညာအကူအညီ များပေးခြင်း နှင့် အဖွဲ့အစည်း ဆိုင်ရာ ပံ့ပိုးကူညီခြင်းတို့ကိုလည်း ဆောင်ရွက်ပေးလိမ့်မည်။

အပိုင်း ၃ - သစ်တောကာကွယ်ခြင်းအပိုင်းသည် ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲများ ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ခြင်း၊ ဒေသခံပြည်သူများ ပိုမို ပါဝင်ဆောင်ရွက်လာခြင်း နှင့် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်း ဖန်တီးပေးကာ ဝင်ငွေအခွန်ငွေရရှိစေမည့် သဘာဝအခြေခံ ခရီးသွားလုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှု

တို့အတွက် သဘာဝထိန်းသိမ်းရေးနယ်မြေများ စီမံအုပ်ချုပ်လုပ်ကိုင်မှုကို ပိုမို အားကောင်း စေလိမ့်မည်။ စီမံကိန်းသည် စီမံကိန်းဆောင်ရွက်ရန် လျာထားသည့် ဒေသကြီးများရှိ လက်ရှိ သဘာဝထိန်းသိမ်းရေးနယ်မြေများ ၁၀ ခုအထိ ပံ့ပိုးပေးသွားမည် ဖြစ်ပြီး သဘာဝအခြေခံ ခရီးသွားလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို သဘာဝထိန်းသိမ်းရေး နယ်မြေ ၄ ခုတွင် လုပ်ဆောင်သွားမည် ဖြစ်သည်။ ဤအပိုင်းသည် အဓိကဒေသကြီးများ (ပဲခူး နှင့် စစ်ကိုင်းတိုင်း ဒေသကြီးများအား အရေးကြီးဒေသများအဖြစ် ကနဦး သတ်မှတ်ထားပြီး ဖြစ်သည်)တွင် တရားမဝင် သစ်တောလုပ်ငန်းများ လျော့ကျသွားစေရန် တရားမဝင် သစ်တော လုပ်ငန်းများ ရှာဖွေဖော်ထုတ်ခြင်း နှင့် ကာကွယ်ခြင်း တို့ကိုလည်း ပံ့ပိုးမည်ဖြစ်သည်။

အပိုင်း ၄ - အဖွဲ့အစည်းများ အားကောင်းစေခြင်း နှင့် စီမံကိန်း စီမံခန့်ခွဲမှုအပိုင်းသည် သစ်တောဦးစီးဌာန၏ အဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာ ဆန်းစစ်ချက်တွင် ဖော်ထုတ် သတ်မှတ်ခဲ့သည့် ဦးစားပေးလိုအပ်ချက်များကို အခြေခံ၍ သစ်တောရေးရာကဏ္ဍတွင် အခရာဖြစ်သော သစ်တော ဦးစီးဌာန၏ ထိထိရောက်ရောက် လုပ်ကိုင်နိုင်စွမ်း နှင့် စွမ်းဆောင်ရည် အားကောင်းအောင် မြှင့်တင်ရာတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံလိမ့်မည်။ ဤ အပိုင်းသည် ပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ၊ လူမှုဘဝ ဆိုင်ရာ(E&S) အန္တရာယ်များ စီမံခန့်ခွဲမှု၊ အသိပေးဆက်သွယ်မှုများ၊ ရေတို နည်းပညာ အထောက် အပံ့၊ နစ်နာမှုတိုင်ကြားချက်များ စီမံခန့်ခွဲမှု၊ ဘဏ္ဍာငွေကြေးဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု၊ အလုပ်များ/ပစ္စည်း ခေါ်ယူခြင်းနှင့်ဝယ်ယူခြင်း၊ စီမံကိန်းစီမံခန့်ခွဲမှု၊ ဝန်ထမ်းများအတွက် လိုအပ်ချက်များ ထောက်ပံ့ ပေးခြင်း၊ စီမံကိန်းအတွက် လိုအပ်သောပစ္စည်းများ ဝယ်ယူခြင်း နှင့် လုပ်ငန်းလည်ပတ်မှုအတွက် ကုန်ကျစရိတ်များ အပါအဝင် စီမံကိန်းစီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းဆောင်တာများကိုလည်း ဘဏ္ဍာငွေထောက်ပံ့ လိမ့်မည်။

အပိုင်း ၅ - အရေးပေါ် အခြေအနေတစ်ခုခု (သဘာဝဘေးအန္တရာယ် သို့မဟုတ် ကပ်ဘေး) ဖြစ်လာပါက အစိုးရအနေဖြင့် လျင်မြန်စွာ တုံ့ပြန်ဖြေရှင်းနိုင်စေရန် ငွေကြေး ခွဲဝေချထားခြင်း မရှိသော အရေးပေါ်အခြေအနေတုံ့ပြန်မှုအစီအစဉ် (Contingency Emergency Response Component - CERC) တစ်ခုကို ရေးဆွဲထားကာ အကောင်အထည်ဖော်ရန် အသင့်အနေအထား ဖြစ်အောင် ဆောင်ရွက်ထားပါမည်။

၉။ စီမံကိန်းသည် သစ်တောကဏ္ဍ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး လုပ်ငန်းစဉ်အား မည်သို့ ပံ့ပိုးထောက်ပံ့ ပါသလဲ။

အစိုးရသည် သစ်သယဇာတ ထုတ်ယူခြင်းလုပ်ငန်းသက်သက်သာ ဆောင်ရွက်နေခြင်းမှ ရပ်ရွာလူထု/ဒေသခံပြည်သူများ ပိုင်ဆိုင်မှု ပိုမိုရရှိစေသော၊ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ တိုးမြှင့်ပါဝင် လာမည့် အလားအလာရှိသည်။ ပိုမို ပူးပေါင်းပါဝင်သော ဘက်စုံ သစ်တောမြေယာရှုခင်း ပြန်လည် တည်ထောင်ခြင်း မိုဒယ်လ်ပုံစံသို့ ပြောင်းလဲစေရန် ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးလုပ်ငန်းစဉ်အား အစပြုဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

စီမံကိန်း ဒီဇိုင်း၏ နောက်ကွယ်က စဉ်းစားချက်မှာ ဒေသခံများအား ဒေသခံပြည်သူအစုအဖွဲ့ပိုင် သစ်တောလုပ်ငန်းများမှတစ်ဆင့် ပိုင်ဆိုင်မှု နှင့် အသုံးပြုခွင့် (ယာယီဖြစ်စေ)ပေးခြင်းဖြင့် သစ်တောများ နှင့် အဆိုပါ သစ်တောများမှ ဒေသခံများအတွက် ငွေရေးကြေးရေးအရ သို့မဟုတ် ငွေကြေးအရမဟုတ်သည့် အကျိုးအမြတ် များ ပိုမိုရရှိစေမည့် သမ္မဟကျသည့် ပေါင်းစပ်မှုကို ရရှိစေရန် ဖြစ်သည်။ သဘာဝ ထိန်းသိမ်းရေးနယ်မြေများ အုပ်ချုပ်လုပ်ကိုင်မှုကို ပိုမိုကောင်းမွန် စေရန် ပံ့ပိုးခြင်း၊ သဘာဝ အခြေခံ ခရီးသွားလုပ်ငန်းများအတွက် လုပ်သာကိုင်သာရှိသော အခြေအနေများ ဖန်တီး ပေးခြင်း (ခရီးသွားလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ အခြေခံအဆောက်အအုံများ နှင့် ဒေသခံများအား ပံ့ပိုးမှုများ အပါအဝင်) ဖြင့် ခရီးသွားလည်ပတ်ခြင်းများနှင့် အခွန်ငွေများ ပိုမိုတိုးမြှင့်လာမည်ဖြစ်ကာ ဒေသခံပြည်သူများအတွက် စီးပွားရေးအခွင့်အလမ်း နှင့် သဘာဝ ထိန်းသိမ်းရေး နယ်မြေများ၏ အခြေအနေများ ပိုမိုကောင်းမွန်လာစေခြင်း တို့ကို အထောက်အကူ ပြုမည် ဖြစ်သည်။ စီမံအုပ်ချုပ်မှုနှင့် တရားမဝင်သစ်များ ရှာဖွေဖော်ထုတ်ခြင်းကို ပံ့ပိုးမှုနှင့်အတူ တရားဝင် သစ်ထုတ်လုပ်မှုနှင့် ကုန်သွယ်ရေးလုပ်ငန်းများအတွက် လုပ်သာကိုင်သာရှိသော အခြေအနေကောင်းများ ဖန်တီးပေးခြင်းဖြင့် သစ်တောကဏ္ဍတွင် တရားမဝင်မှုများကို လျှော့ချ နိုင်မည် ဖြစ်ပြီး တောအခြေအနေ ပိုမိုကောင်းမွန်လာကာ နောက်ဆုံးတွင် သစ်တောကဏ္ဍမှ အခွန်ဘဏ္ဍာငွေများ ပိုမိုတိုးမြှင့် ရရှိစေမည်ဖြစ်သည်။

၁၀။ စီမံကိန်းသည် အထူးသဖြင့် မည်သည့်နေရာများတွင် မည်သို့ ဆောင်ရွက်မည်နည်း။

စီမံကိန်းသည် သစ်တောနယ်မြေ¹ (ကြိုးဝိုင်းတော၊ ကြိုးပြင်ကာကွယ်တော) နှင့် သဘာဝ ထိန်းသိမ်းရေးနယ်မြေများ ပေါ်တွင်သာ လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်မည် ဖြစ်သည်။

ရပ်ရွာလူထုနှင့်သက်ဆိုင်သော လုပ်ငန်းဆောင်တာများအားလုံးကို ဒေသခံများက အဆိုပြုသော၊ ဒေသခံများနှင့် သစ်တောဦးစီးဌာနတို့ သဘောတူထားသည့် နေရာများတွင်သာ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်သည်။ စီမံကိန်းသည် ဤသတ်မှတ်ချက်/ သဘောတူညီချက်နှင့် မကိုက်ညီသော နေရာများတွင် ဆောင်ရွက်လိမ့်မည် မဟုတ်ပါ။

စီမံကိန်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင် စီမံကိန်း၏ ဆက်စပ်ပတ်သက်သူများနှင့် ဆက်သွယ်ညှိနှိုင်းခြင်း အစီအစဉ်ထဲတွင် ပါဝင်သော မူများကို လိုက်နာလျက် ခိုင်မာသည့် ဆက်စပ်ပတ်သက်သူများနှင့် ဆက်သွယ်ညှိနှိုင်းခြင်း လုပ်ငန်းစဉ်အား လိုက်နာဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်သည်။

၁၁။ စီမံကိန်းက သတ်မှတ်ဖော်ထုတ်ထားသည့် ပတ်ဝန်းကျင်နှင့် လူမှုဘဝဆိုင်ရာ အန္တရာယ်အလားအလာများနှင့် သက်ရောက်မှုများအကြောင်းကို မည်သည့်နေရာတွင် လေ့လာဖတ်ရှုနိုင်ပါသနည်း။

စီမံကိန်းအကောင်အထည်ဖော်သည့် ကာလအတွင်း ကမ္ဘာ့ဘဏ်၏ ပတ်ဝန်းကျင်နှင့်လူမှုရေးရာ မူဘောင် (ESF) ပါ သတ်မှတ်ပြဋ္ဌာန်းချက်များ နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဥပဒေများနှင့် အပြည့်အဝ လိုက်နာဆောင်ရွက်စေနိုင်ရန် ပတ်ဝန်းကျင်နှင့် လူမှုဘဝဆိုင်ရာ အန္တရာယ်များနှင့် ပတ်သက်၍ ဆောင်ရွက်ရမည့်အရာများကို ပြုစုထားရှိပြီး ဖြစ်ပါသည်။

အင်္ဂလိပ်ဘာသာဖြင့် ပြုစုထားသော ပတ်ဝန်းကျင်နှင့် လူမှုဘဝဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု မူဘောင် (ESFM)၊ လူမှုဘဝဆိုင်ရာ ဆန်းစစ်ခြင်း (SA)၊ ပတ်ဝန်းကျင်နှင့် လူမှုဘဝဆိုင်ရာ လုပ်ဆောင်ရမည့် လုပ်ငန်းအစီအစဉ် (ESCP) နှင့် ဆက်စပ်ပတ်သက်သူများနှင့် ဆက်သွယ် ညှိနှိုင်းခြင်း အစီအစဉ် (SEP) မူကြမ်းများနှင့် ၎င်းတို့၏အနှစ်ချုပ် မြန်မာပြန်များကို အများပြည်သူ နှင့်တိုင်ပင် ဆွေးနွေးခြင်းများ အတွက် ၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ (၂၇) ရက်နေ့တွင် သစ်တောဦးစီးဌာန ဝက်ဘ်ဆိုဒ် www.forestdepartment.gov.mm/ တွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။ ဤတိုင်ပင်

¹ သစ်တောဥပဒေ ၂၀၁၈ တွင် သတ်မှတ်ထားသည့်အတိုင်း

ဆွေးနွေးပွဲများ၏ ရလဒ်များကို အခြေခံကာ ရေးဆွဲထားသည့် ကမ္ဘာ့ဘဏ်က စိစစ်ထားသော ဤစာရွက်စာတမ်းများ(အပြီးသတ်)ကို သစ်တောဦးစီးဌာန ဝက်ဘ်ဆိုဒ်နှင့် ကမ္ဘာ့ဘဏ် ဝက်ဘ်ဆိုဒ် www.worldbank.org တို့တွင် ထုတ်ပြန်သွားမည် ဖြစ်သည်။

၁၂။ စီမံကိန်းသည် အမြဲတမ်းသစ်တောနယ်မြေများ တိုးချဲ့ဖွဲ့စည်းမှုကို ပံ့ပိုး အထောက်အကူ ပြုပါသလား။

စီမံကိန်းသည် အမြဲတမ်းသစ်တောနယ်မြေများ(သစ်တောကြိုးဝိုင်း နှင့် ကြိုးပြင်ကာကွယ်တော များ အပါအဝင်) နှင့် သဘာဝထိန်းသိမ်းရေးနယ်မြေများ တိုးချဲ့ဖွဲ့စည်းမှုကို အထောက်အကူပြု ပံ့ပိုးမည် မဟုတ်ပါ။

၁၃။ စီမံကိန်းသည် အစိုးရပိုင် သစ်တောစိုက်ခင်းများ တည်ထောင်ခြင်းကို ပံ့ပိုး အထောက်အကူပြုပါသလား။

စီမံကိန်းသည် အစိုးရပိုင် သစ်တောစိုက်ခင်းများ တည်ထောင်ခြင်းကို တိုက်ရိုက် ပံ့ပိုး အထောက် အကူပြုမည် မဟုတ်ပါ။

၁၄။ စီမံကိန်းသည် ပုဂ္ဂလိကစိုက်ခင်းများ တည်ထောင်ခြင်းကို ဘဏ္ဍာငွေကြေး ပံ့ပိုးမှု ပေးမည်လား။

စီမံကိန်းသည် ပုဂ္ဂလိကစိုက်ခင်းဆိုင်ရာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို တိုက်ရိုက် ဘဏ္ဍာငွေကြေး ကူညီပံ့ပိုးမှု ပေးမည်မဟုတ်ပါ။ စီမံကိန်းသည် မူဝါဒနှင့် ဥပဒေကြောင်းဆိုင်ရာ ဝန်းကျင် အနေအထားကို ပိုမိုကောင်းမွန်လာစေခြင်း၊ မြေအသုံးချမှု နှင့် ရပ်ရွာလူထု၏ တောင်းဆိုချက် များကို မြေပုံထုတ်ယူဖော်ပြခြင်း အပါအဝင် သင့်တော်သောမြေရရှိနိုင်မှုကို ရှာဖွေပေးနိုင်ခြင်း၊ အငြင်းပွားမှုဖြေရှင်းခြင်း စနစ်တစ်ရပ် တည်ထောင်ခြင်း၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆိုင်ရာ ပုံစံ(မိုဒယ်)များ ရှာဖွေဖော်ထုတ်ခြင်း၊ နိုင်ငံတော်အဆင့် စိုက်ခင်းသတင်းအချက်အလက် စနစ်တစ်ခု တည် ထောင်ခြင်း အပါအဝင် ပုဂ္ဂလိကစိုက်ခင်းဆိုင်ရာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများအတွက် လုပ်သား ကိုင်သား ရှိသော အခြေအနေများအား ဖန်တီးပေးလိမ့်မည်။

၁၅။ စီမံကိန်းသည် အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် နည်းပညာဆိုင်ရာ ဝန်ဆောင်မှုပေးသူများ အား ပါဝင်ခွင့်ပြုမည်လား။

ဒေသခံပြည်သူ့အစုအဖွဲ့ပိုင် သစ်တောလုပ်ငန်းများကို အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် သစ်တော ဦးစီးဌာနသည် မြန်မာနိုင်ငံသစ်တောများ ပြန်လည်တည်ထောင်ရေး စီမံကိန်း (MRRP) လျာထားချက်များကို ပြည့်မီစေရန် စီမံကိန်းချထားပြီးဖြစ်သည့် ဒေသခံပြည်သူ့အစုအဖွဲ့ပိုင် သစ်တောလုပ်ငန်းများ သိသာစွာ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ခြင်းတွင် ပါဝင်မည့် သစ်တောဦးစီးဌာန ဝန်ထမ်းများကို ကူညီပံ့ပိုးရန် နည်းပညာဆိုင်ရာဝန်ဆောင်မှုပေးသူများ (အတွေ့အကြုံရှိသော အရပ်ဖက် လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ နှင့် အစိုးရမဟုတ်သော အဖွဲ့အစည်းများနှင့် စာချုပ်ချုပ်ဆို ထားပြီး) နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လိမ့်မည်။ အဆိုပါအဖွဲ့အစည်းများသည် အထူးသဖြင့် စီမံကိန်း ကနဦးကာလတွင် ပို၍အရေးကြီးသော အဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာ ပံ့ပိုးမှု၊ စွမ်းဆောင်ရည် တည်ဆောက် ခြင်း ပံ့ပိုးမှုများ ပေးမည်ဖြစ်သည်။ ဤအရာသည် စီမံကိန်း အစပြုဆောင်ရွက်ခြင်းကို အရှိန်ရ စေရန် ကူညီမည်ဖြစ်ပြီး အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် ကြမည့် အဖွဲ့များ၏ နည်းပညာ ဆိုင်ရာ စွမ်းဆောင်ရည်ကိုလည်း တိုးပွားစေမည် ဖြစ်သည်။ စီမံကိန်းသည် ဒေသခံပြည်သူ့ အစုအဖွဲ့ပိုင်သစ်တောလုပ်ငန်း အုပ်စုများ၏ အသက်မွေး ဝမ်းကျောင်းမှုလုပ်ငန်းများအား ပံ့ပိုးကူညီမည့် လှည့်ပတ်ရန်ပုံငွေ အစီအစဉ်ကို စီမံအုပ်ချုပ်ရန် အတွက် လိုအပ်သော စီမံခန့်ခွဲမှု အဖွဲ့အား ခန့်ထားရန်လည်း ဘဏ္ဍာငွေပံ့ပိုးပေးလိမ့်မည်။

၁၆။ စီမံကိန်းသည် မျိုးစုံသော ဆက်စပ်ပတ်သက်သူများနှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် ပူးပေါင်းပါဝင်လာစေခြင်းများကို မည်သို့မည်ပုံ အထောက်အပံ့ပြုပါသနည်း။

စီမံကိန်းဒီဇိုင်းသည် စီမံကိန်းကာလတစ်လျှောက် လုပ်ငန်းဆောင်တာများကို ပူးပေါင်း ပါဝင်သော နည်းလမ်းဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ခြင်း နှင့် ဆက်စပ်ပတ်သက်သူများနှင့် အမြဲမပြတ် ဆက်သွယ်ညှိနှိုင်းခြင်းကို အလေးထားပါသည်။ စီမံကိန်း၏ ဒေသခံပြည်သူ့ အစုအဖွဲ့ပိုင် သစ်တောလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို အစိုးရ နှင့် အစိုးရမဟုတ်သော အဖွဲ့အစည်းများ ပါဝင်သည့် ဒေသခံပြည်သူ့အစုအဖွဲ့ပိုင် သစ်တောလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ အမျိုးသားအဆင့် လုပ်ငန်းအဖွဲ့ (CFNWG) နှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရမည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဆောင်ရွက်နေသော ကမ္ဘာ့ဘဏ်က ဘဏ္ဍာငွေကြေးထောက်ပံ့ပေးထားသည့် အခြားသော စီမံကိန်းများ၏ အတွေ့အကြုံပေါ်တွင် အခြေခံ၍ စီမံကိန်းသည် မျိုးစုံသောဆက်စပ်ပတ်သက်သူများ ပါဝင်သည့် သုံးသပ်အကြံပြု အစည်းအဝေးများကိုလည်း နှစ်စဉ် ကျင်းပဆောင်ရွက်ရန် ပံ့ပိုးသွားပါမည်။

၁၇။ ကမ္ဘာ့ဘဏ်သည် စီမံကိန်းအား အကောင်အထည်ဖော်မှုဆိုင်ရာ ပံ့ပိုးမှုကို မည်သို့ ပေးမည်နည်း။

စီမံကိန်းအကောင်အထည်ဖော်သည့် ကာလတစ်လျှောက် ကမ္ဘာ့ဘဏ်သည် သစ်တောဦးစီးဌာန အား စီမံကိန်းကိစ္စအဝဝဖြစ်သော အလုပ်များ/ပစ္စည်း ခေါ်ယူခြင်းနှင့်ဝယ်ယူခြင်း၊ စောင့်ကြပ် ကြည့်ရှုခြင်းနှင့် အကဲဖြတ်ခြင်း၊ ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု နှင့် နစ်နာမှုတိုင်ကြားချက် များအတွက် အဆင်သင့်ဖြစ်မှု နှင့် ကျား/မ(လိင်)ဆိုင်ရာ ရှုထောင့်အပါအဝင် ပတ်ဝန်းကျင် ဆိုင်ရာ၊ လူမှုဘဝဆိုင်ရာ(E&S) အန္တရာယ်များ စီမံခန့်ခွဲမှု တို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ အကောင်အထည် ဖော်မှု ဆိုင်ရာ ပံ့ပိုးမှုများပေးမည် ဖြစ်သည်။ ဘဏ်၏ အကောင်အထည်ဖော်မှုဆိုင်ရာ ပံ့ပိုးမှုများ တွင် စီမံကိန်းနေရာများအား ကွင်းဆင်းကာ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုခြင်း၊ ပုံမှန် စီမံကိန်းအစီရင်ခံစာ များအား စိစစ်သုံးသပ်ခြင်း နှင့် စီမံကိန်းအနေဖြင့် ဥပဒေကြောင်းအရ သဘောတူညီချက်များကို သေချာစွာ လိုက်နာဆောင်ရွက်စေရန် သစ်တောဦးစီးဌာနအား အကြံပေးခြင်းတို့ ပါဝင်ပေ လိမ့်မည်။ ဘဏ်အနေဖြင့် စီမံကိန်းတိုးတက်မှုများသည် စီမံကိန်းဖွံ့ဖြိုးမှုဆိုင်ရာ ရည်မှန်းချက်များ ဆီသို့ သေချာစွာ ရရှိအောင်မြင်စေရန် စီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော်မှုဆိုင်ရာ လုပ်ဆောင်မှု စွမ်းရည် နှင့် ငွေသုံးစွဲခြင်း အခြေအနေတို့အပေါ် ပုံမှန် အကဲဖြတ်မှုကို ဆောင်ရွက်ပေးလိမ့်မည်။

၁၈။ စီမံကိန်းအခြေအနေ/အနေအထားသည် မည်သို့ ရှိပါသလဲ။

လောလောဆယ်တွင် စီမံကိန်းအား သစ်တောဦးစီးဌာန နှင့် ကမ္ဘာ့ဘဏ်တို့က ရေးဆွဲ ပြင်ဆင် နေဆဲ ဖြစ်ပါသည်။

စီမံကိန်းအချက်အလက် နှင့် စီမံကိန်း စတင်ဖော်ထုတ်သည့် အဆင့်က စီမံကိန်း၏ ပတ်ဝန်းကျင် နှင့် လူမှုဘဝဆိုင်ရာ သုံးသပ်မှု အနှစ်ချုပ် တို့ကို အများပြည်သူ သိရှိစေရန် ကမ္ဘာ့ဘဏ်၏ ဝက်ဘ်ဆိုဒ်တွင် ၂၀၂၀ ခုနှစ် မတ်လ ၄ ရက် နေ့ နှင့် မတ်လ ၁၉ ရက်နေ့တို့တွင် အသီးသီး ထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါသည်။

ကမ္ဘာ့ဘဏ် ဒါရိုက်တာများ ဘုတ်အဖွဲ့နှင့် မြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ တို့သည် စီမံကိန်းအတည်ပြု ခြင်းအား ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇွန်လနောက်ဆုံးထား၍ အတည်ပြုနိုင်မည်ဟု မျှော်လင့်ထားပါသည်။